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Nagy utcabál volt a Kossuth utcában!Október 10-én, vasárnap dél-
után szokatlanul nagy volt a jö-
vés-menés a Kossuth Lajos ut-
cában. A szeptemberben átadott 
utcában aznap délután utcabállal 
köszönték meg a lakók az önkor-
mányzatnak a jó minőségű aszfal-
tot és a csapadékvíz-elvezetését. 

Az utcabál ötletgazdája a 85. 
számú házban élő Petrovics 
Sándor volt. A Néri Szent Fülöp 
Katolikus Általános Iskolát létre-
hozó Kovász Egyesület elnöke 
már nem először volt közössé-
gi rendezvények főszervezője. 
A környéken, de kerületszerte 
mindenki tudja róla, hogy neki 
köszönhető a csángó gyerekek 
üdültetése, és szintén hozzá 
köthető a Szentmihályi Búcsú 
hagyományának a megterem-
tése is. Oroszlánrészt vállalt a 
Mindszenty-szobor Templom téri 
felállításában, és rendszeresen 
figyelemmel kíséri a Béla utcai
egyházi iskola programjait. Ezek 
után érthető, hogy miért neki ju-
tott eszébe az utcájuk felújítása 
alkalmából rendezendő utcabál. 

Az eseményt az október 3-i 
választást és a Szentmihályi Bú-
csút elkerülendő módon október 
10-re hirdették meg. A szerve-
zők legnagyobb szerencséjére 
az időjárás is kegyeibe fogadta 
őket, aznap ugyanis tiszta idő 
volt, így, ha kabátban is, de so-
kan részt tudtak venni a rendha-
gyó programon. 

A Kossuth utca 85. szám előtt 
a szervezők egy színpadot állít-
tattak, az útburkolatra pedig több 
asztalt, köztük egy pingpong-
asztalt is elhelyeztek. Minderre 
azért volt lehetőségük, mert a 
rendőrségtől engedélyt kértek és 
kaptak a Kossuth utca Csömöri út 
és Szent Korona utca közti szaka-
szának ideiglenes lezárására. A 
színpad elé székeket hordtak ki a 
lakók, hisz az utcában több idős 
ember él, akikre szintén számí-
tottak a szervezők. A programot 

16 órakor Petrovics Sándor nyi-
totta meg. Az ő kérésére Urbán 
Gábor esperes, szentmihályi plé-
bános az új utat is megáldotta. 
A Kossuth utca valószínűleg az 
egyetlen a kerületben, mely nem 
csak csapadékvíz-elvezetéssel 
és kiváló minőségű aszfaltbur-
kolattal, hanem már egyházi ál-
dással is rendelkezik. Petrovics 

Sándor a Teremtő mellett az ut-
ca névadójára is tekintettel volt. 
A rendezvény díszvendégeként 
meghívta Kossuth Lajos egyik 
kerületi leszármazottját, Kossuth 
Esztert, akitől azt kérte, hogy a 
rövid kvízjátékkal elevenítse fel a 
névadó életútját. A jó választ adó 
fiataloknak a négy Kossuth-uno-
ka adta át a nyereményeket. Az 

első bálozók aztán az út felújítá-
sában legtöbb szerepet vállaló 
személyeket, Hargitai Istvánt és 
az önkormányzatot is képviselő 
Szatmáry Lászlót köszöntötték. 

Ugyancsak megemlékeztek 
az utca legidősebb és legifjabb 
lakóiról. A 86 esztendős Vecsey 
Jánost és a 2 hónapos Kerekes 
Botondot egyaránt nagy tapssal 
üdvözölték. Mint ahogyan kijárt 
a taps a Kossuth Lajos utca és 

a Szent Korona utca sarkán levő 
Varázskorona óvoda növendéke-
inek, valamint a Szent-Györgyi 
Albert Általános Iskolában edző 
kick-boxosoknak is. Ez utóbbi is-
kola igazgatója, Tóth András is a 
Kossuth utca lakója, és ez indo-
kolta a Csömöri úti iskola több 
diákjának és az iskolában edző 
sportolóknak a fellépését. 

Az idő múltával az ünnepé-
lyes hangulat egyre inkább ba-
rátságossá vált. Köszönhetően 
annak, hogy az utca lakói min-
den földi jóval telehordták az 
aszfalton elhelyezett asztalokat. 
Az evés-ivás közben többen már 
a táncot hiányolták, ami nem is 

késett sokáig. Petrovics Sándor 
az utca egyik hölgylakóját kérte 
fel a nyitótáncra. Az új aszfalton 
végigkeringőző pár példáját pe-
dig egyre többen követték. Idő-
közben Strausst is felváltotta a 
Sorry zenekar, melynek vezetője 
nem messze lakik a Kossuth ut-
cától, és az ismert rockszámok, 
valamint a finom borok és pálin-
kák még inkább oldották a han-
gulatot. Ennek köszönhetően 
még sötétedés után is javában 
állt a bál a Kossuth utcában, és 
a buli végén a résztvevők egyön-
tetű véleménye volt, hogy jövőre 
mindenképpen meg kell ismétel-
ni ezt a rendezvényt. (S)

Nyitótánc a Kossuth Lajos utca új aszfaltján, lent Kossuth Eszter 
a négy Kossuth-unokával

Alakuló és alakulgató ülésekOktóber 12-én sok más kerület-
hez vagy településhez hasonló-
an Zuglóban és a Kertvárosban 
is alakuló ülést tartott az októ-
ber 3-án megválasztott képvi-
selő-testület. A két esemény 
között azonban jelentős kü-
lönbség volt, mert, amíg a XVI. 
kerületben zökkenőmentes volt 
a képviselők mandátum átvéte-
le, eskütétele, illetve a legfőbb 
pozíciók elosztása, addig Zug-
lóban már az első ülésen ki-
derült, hogy a polgári oldalon 
belül is több érdekcsoport sze-
retne vezető szerephez jutni.

Zugló

Időrendben a XIV. kerület volt 
az első, hisz az alakuló ülésre 
már délelőtt sort kerítettek. Az 
eseménynek az a Pétervárad 
utcai házasságkötő-terem adott 
otthont, ahol egyébként az ülése-
ket is tartani szokták. Az alakuló 
ülést legfeljebb a nagy érdeklő-
dés, illetve a Szent István Király 
Szimfónikus Zenekar játéka tette 
az átlagnál ünnepélyesebbé. A 
helyüket elfoglaló képviselőket a 
testület doyenje, Pelyva György, 
az MSZP polgármesterjelöltje 
köszöntötte. Majd dr. Bisothka 
Béla, a Helyi Választási Bizott-
ság elnöke értékelte a választás 
végeredményét. Eszerint Zugló-
ban dr. Papcsák Ferenc (Fidesz-
KDNP) országgyűlési képviselő, 
elszámolási kormánybiztos nyer-
te a polgármesteri székért vívott 
csatát. Pelyva György (MSZP), 
Várnai László (LMP) és Janicsák 
István (ZÉK) egyaránt mögötte 
végeztek. Ennek köszönhetően 
az 51,72%-ot elérő politikus ka-
pott megbízást a kerület vezeté-
sére. 

Az egyéni választási körze-
teket is a polgári oldal jelöltjei 
nyerték. Sorrendben Garaba 
Imre, Bihary Zoltán, Pusztai Pé-
ter, Rátonyi Flóra Noémi, Máténé 
Virág Krisztina, dr. Ferdinandy 
István, Füle Bernadett, Borbély 
Ádám, Gyügyei Attila, Harrach 
Péter, Rozgonyi Zoltán, Mélykúti 
Melinda, Bátki László, Majzik Edit 
és Solt Zoltán (valamennyien a 
Fidesz-KDNP jelöltjei) vehették 
át a HVB elnöktől a megbízóle-
velüket. Kompenzációs listáról 
a testületbe jutott még Czeglédi 
János (Jobbik), Várnai László 

(LMP), dr. Imre Gergely, Pelyva 
György és Tóth Csaba (MSZP), 
illetve Janicsák István László 
(ZÉK), ám mind a Jobbik jelölt-
je, mind pedig a volt Zizi Laboros 
jelezte a HVB felé, hogy nem kí-
vánnak élni ezzel a lehetőséggel. 
Czeglédi János helyett Markó 
Elemér István (Jobbik), Janicsák 
István helyett pedig Tamás Lász-
ló került be a testületbe. 

Az ünnepi ceremóniának két 
kedves momentuma is volt: egy-
részt dr. Papcsák Ferenc azt a 
Rátonyi Gábort kérte fel a polgár-
mesteri eskü szövegének felolva-
sására, aki Zugló rendszerváltás 
utáni történetének eddigi egyet-
len fideszes polgármestere volt.
A másik momentum ugyancsak 
a volt kerületi vezetőhöz fűződik, 
akinek a leánya, Rátonyi Flóra a 
4. számú egyéni választási kör-
zet megnyerésével bejutott a 
testületbe. Rátonyi Gábor, aki 
ezen az ünnepségen köszönt el 
a testülettől, jelképesen egy atyai 
öleléssel adta át lányának a sta-
fétabotot.

Ezzel az ülés könnyebbik fele 
le is zárult. Dr. Papcsák Ferenc 
egy rövid szünetet követően, 
mely időszakot a koccintások-
ra és az ünneplésekre szántak, 
már az első napirend megtár-
gyalására hívta a képviselőket. 
A debütáló polgármester három 
alpolgármester-jelöltet terjesztett 

a képviselő-testület elé. Kovács 
Balázst (külsősként) az általános 
ügyekért, pontosabban szinte 
mindenért felelőséget vállaló he-
lyetteseként, Rozgonyi Zoltánt a 
közbiztonságért felelős személy-
ként, dr. Ferdinandy Istvánt pe-
dig a közbeszerzési eljárásokért 
felelős alpolgármesterként ter-
jesztette a testület elé. A képvise-
lők titkos szavazással döntöttek 
a jelöltekről. Külső szemlélő úgy 
vélhette, mindez csak formalitás, 
a frakció ugyanis már régen dön-
tött a tisztségekről. Hát nem így 
történt. Míg Rozgonyi Zoltánt és 
dr. Ferdinandy Istvánt a többség 
elfogadta, addig Kovács Balázs-
ra a vártnál jóval kevesebben 
szavaztak. Ez pedig egyértel-
művé tette, hogy a helyi Fidesz-
KDNP frakción belül is akadtak 
ellenzői – méghozzá többen is 
– a döntésnek.

Dr. Papcsák Ferenc sem akar-
ta elfogadni, hogy a saját frakci-
ójának egy része ellene fordult, 
ezért a hátralevő napirendeket, 
a bizottsági funkciók szétosztá-
sára, illetve a tervezett tanácsno-
ki szerepek kiosztására irányuló 
javaslatokat előterjesztőként visz-
szavonta.

Az első ülés bebizonyította, 
hogy Zuglóban bőven lesz dol-
ga a polgármesternek. Ugyan-
akkor az is kiderült, a legelső és 
a legfontosabb feladata minden-

képpen az lesz, hogy a teljes fel-
hatalmazást a saját frakciójától 
megszerezze.

Kertváros

A zuglóinál jóval békésebben 
és gördülékenyebben zajlott a 
megválasztott képviselők beikta-
tása a XVI. kerületben. A válasz-
tási forradalom ugyanis már négy 
évvel korábban, 2006. októberé-
ben lezajlott a Kertvárosban. Ak-
kor egyetlen fővárosi kerületként 
valamennyi egyéni választási 
körzetet a polgári oldal jelöltjei 
nyerték, s mivel Kovács Péter 
személyében a polgármester 
is erről az oldalról került ki, már 
négy évvel ezelőtt sikerült abszo-
lút többséget szerezniük a testü-
letben. Ennek pedig meg is lett 
az eredménye: az önkormányzat 
fejlesztési célokra gyorsan köt-
vényt bocsájtott ki, és ebből négy 
év alatt többet elért, mint ameny-
nyit a rendszerváltást követő 16 
évben fel tudott mutatni a kerület. 
A legdinamikusabban fejlődő ke-
rület polgármestereként Kovács 
Péter nyugodtan tekinthetett a 
választások elé. 

Az október 3-i voksolás pe-
dig az előzetes választásokat 
igazolta. Kovács Péter rendkívül 
magabiztosan tartotta meg a pol-
gármesteri pozícióját, az egyéni 
választási körzeteket pedig is-
mét 100%-ban a fideszes jelöltek
nyerték. Október 12-én koraes-
te, az Erzsébetligeti Színházban 
megrendezett alakuló ülésen dr. 
Szőke Tibortól, a Helyi Választási 
Bizottság elnökétől sorrendben 
a következő képviselők vehették 
át a mandátumukat: Szatmáry 
László, Horváth János, Kratofil
Zita, Szatmáry Kristóf, Gilyén In-
ce, dr. Környeiné Rácz Katalin, dr. 
Varga János, dr. Csomor Ervin, 
Kovács Péter, Kovács Balázs, Ko-

vács Raymund és Szász József 
(valamennyien a Fidesz-KDNP 
jelöltjei). Rajtuk kívül a kompen-
zációs listáról Abonyi János 
(MSZP), Kolozs András (MSZP), 
Szabó Barbara (LMP), Győri-
Molnár Lajos (Jobbik) és Hargitai 
István (Civil Mozgalom) jutott be 
a testületbe. Hargitai István azon-
ban 2006-hoz hasonlóan ismét 
lemondott a mandátumáról. A 
helyi Civil Mozgalomban ugyan-
is létezik egy egyesség: az lesz 
a képviselő, aki a választóktól a 
legtöbb szavazatot kapta. 2006 
után ismét dr. Büki Tamás gyűj-
tötte be a legtöbb voksot, így egy 
későbbi időpontban a listavezető 
Hargitai István helyett ő foglal-
hatja el a Civil Mozgalomnak járó 
egyetlen helyet a testületben. 

A mandátumok átvételét és a 
képviselői eskü letételét követő-
en a testület minden vita nélkül 
megszavazta, hogy 2010-2014-
es ciklusban is dr. Csomor Ervin 
és Kovács Raymund legyen az al-
polgármester. Arról sem volt vita, 
hogy a két helyettes ugyanazok-
ért a területekért feleljen majd, 
mint az elmúlt négy esztendő-
ben. Kovács Péter elsőszámú he-
lyettesének, dr. Csomor Ervinnek 
a hatáskörébe tartozik majd az 
intézményhálózat, az oktatás, az 
egészségügy, a szociális hálózat 
és a sport, míg Kovács Raymund 
elsősorban a költségvetésért, a 
közbiztonságért, a közlekedé-
sért, a kommunikációért és a 
környezetvédelemért lesz majd 
felelős. Ugyancsak gond nélkül 
döntöttek a képviselők a tisztség-
viselők illetményéről is. Ezt köve-
tően pedig mindenki nyugodtan 
és elégedetten nyugtázta, hogy 
a Kertvárosban Zuglóval ellen-
tétben tökéletes az egység, ami 
újabb négyéves sikertörténetet 
eredményezhet. (A.Á.)

Vébéhangulat a zeneiskolábanA Rácz Aladár Zeneiskola 
koncertterme általában zenei 
rendezvényeknek, ritkább ese-
tekben előadásoknak, konferen-
ciáknak a színhelye szokott lenni. 
A sport, különösképpen a futball 
eddig egyetlen egyszer sem kért 
és kapott helyet a létesítmény-
ben. Egészen október 14-ig. 
Aznap azonban a Varjú Vilmos 
Olimpiai Baráti Körnek köszön-
hetően focivébé-hangulat uralko-
dott a koncertteremben. A baráti 
kör vendége a nyári dél-afrikai 
focivébén négy mérkőzésen is 
szerepet kapó magyar játékveze-
tői trió volt. Az eredeti terv az volt, 
hogy a rendezvényt a Táncsics 
Mihály Általános Iskola és Gim-
názium ebédlőjében bonyolítják 
le, ám az iskola igazgatója, Vá-
mos Tibor, aki egyben a játékve-
zetői triónak is a tagja, úgy ítélte 
meg, egy ilyen eseményhez mél-
tóbb helyszín lenne a szomszé-
dos zeneiskola díszterme. 

Október 14-én tehát a világ je-
lenleg egyik legjobb játékvezető-
je, és annak asszisztense volt a 
vendége a baráti körnek. Kassai 
Viktornak ugyanis kijár már ez a 
jelző, hisz 2008-ban az olimpiai 
döntőt vezethette, majd 2010-ben 
a focivébén három kiválóan kéz-
ben tartott mérkőzést követően a 
Németország – Spanyolország 
elődöntőben is ő fújhatta a sípot. 
Október 14-én a magyar trióból 

ketten, Kassai Viktor és Vámos 
Tibor állt az érdeklődők rendel-
kezésére, harmadik kollégájuk, 
Erőss Gábor egészségügyi okok 
miatt nem tudott eljönni. A két 
szakember azonban nélküle is 
kiválóan tartotta a frontot. Rend-
kívül szellemesen és közben 
mégis szakszerűen meséltek a 
világbajnokság kulisszatitkai-
ról. Beszámoltak a játékvezetők 
mindennapjairól, az edzésekről, 
a megbeszélésekről, arról, hogy 
miként értesültek a soron követ-
kező mérkőzésekről. Meséltek 
Dél-Afrikáról, a vuvuzelláról (eb-
ből kettőt magukkal is hoztak, sőt 
Vámos igazgató úr szemléltetés-

képpen a kisebbiket meg is fújta), 
a játékvezetők titkos szállásáról, a 
csínyekről és a meccsek hangu-
latáról. A vendégek emellett sok 
érdekes dolgot is bemutattak. A 

már említett vuvuzellákon kívül 
az USA – Ghána nyolcaddöntő 
labdáját, a Jabulanit is magukkal 
hozták, illetve azokat az elisme-
réseket, amelyeket az olimpiai és 
világbajnoki szerepléseikért kap-
tak.

Az élménybeszámoló egy 
idő után közönségtalálkozóba 
ment át. A két vendégre egy jó 
órán keresztül záporoztak a kér-
dések. Ez utóbbiakból kiderült, 
a magyar közönség nagyon ki 
van már éhezve a focisikerekre, 
és rendkívül hálás már annak is, 
ha legalább játékvezetői szinten 
képviseltetni tudjuk magunkat 
egy nagy sporteseményen. Kas-
sai Viktor és Vámos Tibor pedig 
bebizonyította, egy jó bírónak és 
asszisztensének már nem csak 
a játékhoz, annak szabályrend-
szeréhez, hanem a kommuniká-
cióhoz is magas szinten értenie 
kell. (S)

Borovitz Tamás, a baráti kör vezetője és a két vendég: Kassai Vik-
tor és Vámos Tibor

FOCI, FOCI, FOCI…
Szeretsz focizni? Szeretnél 

bajnokesélyes csapatban futbal-
lozni? Szeretnél a kerület legna-
gyobb egyesületében sportolni? 
Szeretnél külföldi utazásokon 
részt venni? Szeretnél egy jó kö-
zösségbe tartozni? Az IKARUS 
BSE labdarúgócsapata szere-
tettel várja az 1999. január 1. és 
2006. december 31. között szü-
letett gyermekeket! Jelentkezés: 
Svantner István elnöknél, tel: 06-
30-940-6913

SIKERESEN SZEREPELTEK az Ika-
rus BSE atlétái az idei országos 
bajnokságon, Tatabányán, szep-
tember 25-26-án. Eredmények: 
Szabó Kitti 800 és 3000 méteren 
I. helyezett, Kádár Fanni 80 m gá-
ton I., távolugrásban II. helyezett, 
Horváth Csaba magasugrásban 
I., távolugrásban V. helyezett, 
Hajagos Gergő 1500 m akadály-
futásban V. helyezett, Melkvi Liza 
100 m gáton és Jakab Réka tá-
volugrásban egyaránt VIII. helye-
zést ért el. Gratulálunk!

KONTÉNER-S
06-30-948-1703

KONTÉNERES SITT-,
SÓDER-, HOMOK-, KISGÉP-

SZÁLLÍTÁS

Rátonyi Gábor, Zugló első fideszes képviselője olvasta fel dr.
Papcsák Ferenc polgármester esküjének szövegét

Dr. Szőke Tibor, a választási bizottság elnöke, Kovács Péter újjává-
lasztott polgármester és Ancsin László jegyző az alakuló ülésen


